
 
 

1e termijn SP 

Wij danken het college voor de notitie ‘Op koers voor een sluitende begroting voor de gemeente 

Duiven’ en de tussenrapportage Duiven. We wisten in 2019 al dat onze gemeente het lastig zou 

krijgen met de financiën. Die zijn voor een groot deel het gevolg van de regelingen in het sociale 

domein die de rijksoverheid de gemeenten in Nederland heeft opgelegd. En toen kwamen er 

kennisgevingen waaruit bleek dat onze gemeente het nog veel lastiger zou krijgen door tegenvallers 

in wederom het sociale domein en met name in de jeugdzorg. 

De SP is zoals bekend nooit voor de opgelegde decentralisaties, de nieuwe WMO en de 

participatiewet, geweest en heeft in 2014 deze problemen voor de gemeenten voorspeld. Het was 

niets meer dan een enorme rijksbezuiniging die op het bordje van gemeenten gelegd is. Maar nu we 

er sinds 2015 mee te dealen hebben moeten we de regelingen ook zo goed mogelijk uitvoeren.  

Ons huidige college heeft altijd aangegeven dat iedereen die van zorg afhankelijk is deze zorg ook 

moet krijgen. En met die toezegging kunnen we, als SP,  leven en hebben mede daarom we het 

raadsprogramma waarin dat beschreven staat ondersteund. 

Nu we te maken hebben met een flinke financiële tegenwind dreigen opnieuw de mensen die van 

zorg afhankelijk zijn en ook de mensen die op een sociaal minimum leven de dupe te worden. In de 

notitie ‘Op koers voor een sluitende begroting voor de gemeente Duiven’ wordt ons gevraagd om 

pakket A te ondersteunen omdat die juist het minst ingrijpen op de bovengenoemde groepen en op 

de samenleving in het algemeen.  En daar kunnen we voor een deel in meegaan. 

De SP heeft drie kernwaarden, menselijke waardigheid, solidariteit en gelijkwaardigheid. En vanuit 

die kernwaarden hebben wij de voorstellen van het college beoordeeld. Er een aantal zaken in 

pakket A die wij graag anders zouden zien. Weer is te lezen dat er gekort kan worden op de WMO, 

jeugdzorg en inzet van zorg. Dat is wat ons betreft onbespreekbaar want de zorg kan niet verder 

uitgeknepen worden. De coronacrisis heeft daar nog een flinke schep bovenop gedaan en zijn er nog 

meer ouderen in een isolement gekomen en heeft het personeel met gevaar voor eigen leven hun 

uiterste best gedaan om zorg te verlenen. 

Daarnaast hebben wij een probleem met de versobering van het groenonderhoud van het 

Horsterpark. Dit lijkt ons ongewenst omdat dit ook de mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt 

die te werk worden gesteld via het SHO treft. Daarnaast is het Horsterpark iets waar veel Duivenaren 

trots zijn en met veel plezier verpozen. En dat is ons wat waard. 

Ook hebben wij moeite met het feit dat we sinds 2018 0,1 Fte wethouder te veel hebben en dit pas 

in 2022 gecorrigeerd wordt. U geeft immers aan het ook makkelijk met 3 Fte af te kunnen. Als SP 

vinden wij dat een Fte van 2,5 voor een gemeente als Duiven ook realistischer. En als we het vanaf 

2021 zouden invoeren levert dat nog een extra besparingen op. 

Wij zien het afschaffen kwijtschelding van de hondenbelasting voor de minima als iets onwenselijks. 

Wij zien dat veel mensen plezier beleven aan een hond en veelal er ook troost van ervaren, m.n.  

mensen die alleen staan in het leven.  



 
De verhoging van de toeristenbelasting kan wat ons betreft ingevoerd worden, niet alleen voor 

hotels en B&B’s maar ook voor campingplaatsen zoals voorgesteld in pakket B. 

En als we pakket B onder de loep nemen zitten veel maatschappelijke en sociale bezuinigingen in die 

wat ons betreft ongewenst zijn. Wat wel voorstellen zijn die kritisch bekeken mogen worden zijn de 

budgetten Kleur uw buurt, grote burgerinitiatieven en DDWD   

In het document ‘Op koers voor een sluitende begroting voor de gemeente Duiven’ is verder te lezen 

dat het tarief voor OZB omhoog kan en dat er geïnvesteerd gaat worden in de samenleving en dat die 

samenleving dan werk en zorg uit handen neemt van de gemeente.  

Over de tariefsverhoging kunnen  we kort zijn, het lijkt ons niet meer dan rechtvaardig dat we de OZB 

verhogen teneinde wat verlichting te brengen in onze kosten. Hoewel we ons bewust zijn dat dit een 

vervelende boodschap is voor onze inwoners lijkt het onvermijdelijk. In het voorstel wat wij samen 

met GroenLinks indienen kan deze minder hoog worden dan voorgesteld door het college. Wel 

roepen we op om de mensen die op een sociaal minimum leven hiervoor te compenseren dan wel 

kwijt te schelden.  

Over de inzet van de samenleving om werk en zorg uit de handen te nemen van de gemeente 

hebben we zo onze twijfels. Eerdere inzet van de samenleving m.b.t. groenonderhoud heeft amper 

wat opgeleverd en als je deze lijn gaat doortrekken zien wij niet hoe dit jaarlijks een besparing van 

250.000 euro gaat opleveren. De coronacrisis heeft inderdaad laten zien dat we als samenleving tot 

veel in staat zijn maar we horen nu ook tegengeluiden en dat we weer snel tot de orde van de dag 

moeten overgaan. We mogen en kunnen niet verwachten dat de inspanning ten tijde van de crisis 

permanent ingezet en opgebracht wordt. Wij zijn dan ook erg benieuwd naar de voorstellen die het 

college over de inzet van de samenleving gaat doen. 

Nu de meicirculaire bekend is en er forse financiële tegemoetkomingen zijn voor onze gemeente 

krijgen we iets meer adem en zijn er andere keuzes mogelijk. Hierin wordt helaas afgezien van de 

rijksclaim voor het compenseren van de uitvoering van het klimaatakkoord. Waarom proberen we 

het niet om toch ook die claim in te dienen. Dan zouden we op andere terreinen minder hoeven 

bezuinigen. 

Wij willen deze speciale raadsvergadering van de voorjaarsnota gebruiken om uit  pakket A een 

aantal voorstellen te schrappen, een aantal voorstellen uit pakket B erin op te nemen en ook aan 

aantal eigen voorstellen te doen. Samen met GroenLinks hebben wij beide pakketten tegen het licht 

gehouden en daar keuzes in, rekening houdend met wat het minste impact heeft op samenleving, 

milieu en economie. In onze voorstellen kijken we, naast externe mogelijkheden, ook naar wat wij, 

als college en raadsfracties, kunnen doen  om bij te dragen aan deze bezuinigingen.   

Wij willen u graag via ons gezamenlijke amendement deelgenoot maken van onze voorstellen en 

hopen dat u ze zult ondersteunen.  

 

 


